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BRMG-KPGiM-III.0012.3.2016 
 

Protokół Nr 21-3/2016 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 29 marca 2016 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. Nieobecna radna Anna Kołakowska. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 21 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, i 
zaproponował do porządku obrad następujące zmiany: 
 

 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia 
pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 
Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 
i ochroną dróg – druk nr 626. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 2.1.? 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały do 
porządku obrad. 

 

Ponieważ nie było innych uwag do zaproponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 623. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 
rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 624. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia 
pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta 
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Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 626. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – 
druk nr 607. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopot, Gminą Miasta 
Gdynia, Gminą Miejską Rumia, Gminą Miasta Wejherowo, Gmina Wejherowo w 
celu realizacji projektu pn. Budowa Tras Rekreacyjnych - druk nr 615. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. „Pętla Żuławska i Zatoka 
Gdańska” w tym podjęcia współpracy z Partnerem spoza Sektora Finansów 
Publicznych wyłonionym w drodze konkursu - druk nr 616. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Gdańska - druk nr 608 z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk nr 609 
z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy - druk nr 610 z 
autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na 
nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne - druk nr 611 z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno- wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku - druk nr 612 z autopoprawką. 
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11. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk nr 613 z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
12. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej - druk nr 614 z autopoprawką. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
13. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Ks. Bernarda Sychty 
16 w Gdańsku. Pismo: WGK-II.7124.1.69.2015.HS z dnia 15.03.2016r. 

 
14. Listy i wykazy osób/rodzin o przydział lokali mieszkalnych na rok 2016 i lata 

następne.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
15. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 

 
PUNKT – 1 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 623. Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 623 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.71.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 623 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że projekt uchwały zmienia WPF poprzez 
dodanie dwóch nowych przedsięwzięć do realizacji. Jedno z nich jest to 
rewitalizacja i ochrona dziedzictwa kulturowego zespołu Bazyliki Mariackiej w 
Gdańsku. Koszt zadania został oszacowany na kwotę 20 milionów złotych. 
Parafia wystąpi o dofinansowanie ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego w wysokości 85% kosztów. Wkład własny w realizację tego 
przedsięwzięcia wynosi wtedy 3 miliony złotych. W związku z tym też, że 
parafia może własnych środków wygospodarować tylko jeden milion wystąpiła 
o wsparcie realizacji tego projektu w wysokości 2 milionów. Zakładane wsparcie 
w latach 2017-2020 odpowiednio po 500 tysięcy corocznie.  

 
Drugim przedsięwzięciem, które jest wprowadzane jest to Dom Daniela 
Chodowieckiego i Guntera Grassa - przywrócenie wartości dawnemu Zespołowi 
Sierocińca z adaptacja do nowych funkcji- kultury i turystyki. To 
przedsięwzięcie oszacowane zostało w wysokości 4,9 miliona złotych. 
Realizacja przedsięwzięcia jest przewidziana w latach 2016-2017, w tym w roku 
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2016 kwota 1,3 miliona złotych i w roku 2017 kwota 3,6 miliona złotych. W 
ramach tego projektu zrealizowane zostaną takie cele jak: przywrócenie 
wartości i ochrony tego zespołu budynków wraz z otaczającym go kontekstem 
krajobrazowym tj. remont kapitalny oraz prace konserwatorskie wraz z 
adaptacją do nowych funkcji kultury i turystyki dwóch istniejących budynków 
dawnego Sierocińca oraz odbudowa nieistniejących budynków dawnej szkoły i 
pawilonu ogrodowego, a także zakup trwałego wyposażenia do prowadzenia w 
tych obiektach całorocznej działalności kulturalnej i edukacji artystycznej 
przeznaczonej dla mieszkańców oraz turystów. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania? 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie 
działania Komisji - druk nr 623. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 glosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 623 - w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 21-
3/251/19/2016 
 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – w zakresie 

działania Komisji - druk nr 624. Oryginał projektu uchwały - druk nr 624 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.72.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 624- w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, o których mówiłam 
przy omawianiu WPF projekt dokonuje przeniesienia z działu 600 kwotę 6,2 
miliona złotych przeznaczonych w tej chwili w Zarządzie Dróg i Zieleni na 
realizację zimowego oczyszczania dróg do działu 900 z przeznaczeniem na 
podniesienie standardu oczyszczania miasta w wysokości 6 milionów złotych 
oraz kwotę w wysokości 200 tysięcy złotych w ramach zadań wykonywanych 
przez Ogrodnika Miejskiego. W ramach tej kwoty planuje się realizację 
następujących działań: akcja „Zielony kod miasta” wykonanie nasadzeń 
sezonowych na kwietniku miejskim przy Targu Węglowym, akcja „Mój las”, 
akcja „Łąki kwietne- akcja informacyjno-edukacyjna wraz z realizacją 
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nasadzeń, akcja „Zielona edukacja”- akcja edukacyjna konferencja branżowa 
w ramach edukacji ekologicznej. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik. 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 

 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
To przeniesienie środków w wysokości 6 milionów złotych w ramach ZDiZ, to 
rozumiem, że można to nazwać, jako oszczędności pozimowe? 
 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków  
Tak. To były środki zaplanowane na bieżące utrzymanie dróg, i generalnie w 
tym okresie roku na oczyszczanie zimowe, a ponieważ wielkiej zimy nie było to 
ZDiZ zaproponował przeniesienie tych środków na oczyszczanie miasta. Czyli to 
zostaje jakby w mieście … 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Tak, tylko utrzymanie dróg, to, jeśli dobrze pamiętam to w jednym dziale jest 
zarówno odśnieżanie jak i np. jakieś tam naprawy, czy drobne remonty, czyli 
tego typu rzeczy, tak? 
 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków  
Zgadza się. Tyle tylko, że ZDiZ przeanalizował poniesione wydatki, które były 
zaplanowane na ten okres roku i w związku z tym uznał, że bardziej celowym 
byłoby przesunięcie tych środków na oczyszczanie miasta, teraz z uwagi już na 
okres wiosenny i letni, niż blokowanie tych pieniędzy na drogach. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Bardzo mnie cieszy ta zmiana, więc w żaden sposób nie kontestuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik. 
Mnie by bardziej cieszyła, gdyby zainwestować w cmentarze, w alejki, które 
już są bardzo zniszczone. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ale to już środki inwestycyjne a nie bieżące utrzymanie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik. 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 
624. 
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Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 624 - w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 21-
3/252/20/2016 

 
PUNKT – 2.1. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcia pasa drogowego 
dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent Miasta Gdańska na cele 
niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg – 

druk nr 626. Oryginał projektu uchwały - druk nr 626 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.74.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Michał Szymański, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 626 powiedział 
m.in., że zmiana dotyczy stawek za stoiska handlowe w pasach drogowych oraz 
zajęcie pasa drogowego na ogródki gastronomiczne. Jeśli chodzi o stoiska 
handlowe tj. podniesienie stawki z 2 złotych/m2 na stawkę 3 zł. Jest to projekt 
w kierunku urealnienia podstawy i mniej więcej dostosowania do poziomu, 
który jest takim poziomem ogólnopolskim. Te zajęcia pasa drogowego na 
handel to w głównej mierze dotyczą jakiś gablotek na terenie Głównego Miasta 
przed zakładami jubilerskimi, czy sklepami z pamiątkami, ale także wejścia 
przed pawilony handlowe przy cmentarzach z kwiatami, czy też takie stragany 
z owocami, które się pojawiają w sezonie przed sklepami. Są to niewielkie 
zajęcia, czyli dla potencjalnego przedsiębiorcy niewielki wzrost kosztów.  
 
Jeżeli chodzi o stawki za ogródki gastronomiczne, to na obszarze Głównego 
Miasta stawka wynosi 25 groszy za metr kwadratowy. Jest to stawka 
preferencyjna w porównaniu z innymi miastami podobnej wielkości w Polsce. 
Została ona wprowadzona w 2004 roku w celu ożywienia obszaru Głównego 
Miasta, wprowadzenia tam większej ilości lokali gastronomicznych oraz przede 
wszystkim ożywienia przestrzeni publicznej poprzez rozszerzenie działalności 
ogródków sezonowych. Ten cel wydaje się w dużej mierze zrealizowany. W tej 
chwili właściwie na wielu ulicach właściwie nie ma już miejsca na nowe ogródki 
i mamy do czynienia raczej z sytuacją, swego rodzaju rywalizacją o przestrzeń 
pomiędzy sąsiednimi lokalami, czy też jest taka próba zajmowania jak 
największej przestrzeni, m.in. z uwagi na to, że te stawki są tak niskie. Jeżeli 
chodzi o porównanie w kraju z innymi miastami, to kształtują się mniej więcej 
od kwoty 1,2 zł., czyli stawki proponowanej od przyszłego roku, gdzie jest 
nawet 2,9 zł. w Sopocie. W większości miast stawki te nie różnią się pomiędzy 
sobą, pomiędzy sezonem wysokim a sezonem niskim. Proponujemy stawkę w 
wysokości 1 zł. w sezonie niskim, czyli od 1 czerwca do 30 września w roku 
bieżącym oraz stawkę w wysokości 40gr. Dla całego miasta poza tym okresem. 
Ta stawka wyższa dotyczyłaby tylko obszaru Śródmieścia turystycznego, 
Głównego Miasta, północnego cypla Wyspy Spichrzów oraz ulicy Szafarnia i pasa 
nadmorskiego, czyli przede wszystkim ogródków w rejonie końca Al. Hallera. 



7 

 

Natomiast na pozostałym obszarze miasta stawka całoroczna w wysokości 40gr. 
W roku bieżącym i od roku przyszłego 60gr. Natomiast dla tego obszaru, w 
którym wyróżniamy sezon 1,2 zł., czyli mniej więcej zrównałaby się mniej 
więcej z tymi najniższymi stawkami w dużych miasta, jak np. w Krakowie. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są głosy w dyskusji? Chciałbym też powiedzieć, że projekt był 
dyskutowany z przedsiębiorcami, było szereg spotkań i taka propozycja została 
zaakceptowana. 
Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek 
opłat za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Prezydent 
Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg – druk nr 626. 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 626. Opinia Nr 21-3/253/21/2016 

 
PUNKT – 3 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – 

druk nr 607. Oryginał projektu uchwały - druk nr 607 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.55.2016 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Jan Michalski, przedstawiciela Wydziału Polityki Gospodarczej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., że proponuje się 
podwyższenie kapitału spółki o 140 tys. złotych. Kwota ta dotyczy Budżetu 
Obywatelskiego na rok 2016, a konkretnie programu „Gdańska woda zdrowia 
doda”. W roku 2016 ma być wybudowanych 10 zdrojów ulicznych, a ponieważ 
GIWK ma doświadczenie w tego typu inwestycjach, więc będzie realizatorem 
tego programu. Odbyło się szereg spotkań, wytypowano 10 lokalizacji tych 
zdrojów, i będą one zlokalizowane m.in. przy ulicach: Rajskiej C.H. Madison, 
Al. Grunwaldzka C.H. Manhattan, Klonowej Cristal, Braci Lewoniewskich, 
Subisława, Zdrojowej przy parku Brzeźnieńskim, Park Oruński, plac Wybickiego, 
ul. Wyspiańskiego i skwer przy ul. Turystycznej, Promienistej tj. w dzielnicy 
Sobieszewo. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Kto jest autorem tego projektu? 
 
Pan Jan Michalski, przedstawiciela Wydziału Polityki Gospodarczej 
Projektu, ale, w jakim sensie? 
 
Pan Jan Michalski, przedstawiciela Wydziału Polityki Gospodarczej 
To jest projekt zgłaszany przez radnych dzielnicowych.  
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Nazwiska nie jest pan w stanie podać? 

 
Pan Jan Michalski, przedstawiciela Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, nazwiska nie jestem w stanie podać. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-
Kanalizacyjna Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 607. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 607. Opinia Nr 21-
3/254/22/2016 

 

PUNKT – 4 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
podjęcia współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopot, Gminą Miasta 
Gdynia, Gminą Miejską Rumia, Gminą Miasta Wejherowo, Gmina Wejherowo w celu 

realizacji projektu pn. Budowa Tras Rekreacyjnych - druk nr 615. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 615 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.63.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
 Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 615 powiedział 
m.in., że jest to prośba o akceptację na projekt partnerski w zakresie tras 
rekreacyjnych, który chcemy zrealizować z gminami partnerskimi. Trasa 
biegnie przez Trójmiejski Park Krajobrazowy przez kilka gmin. Chcemy ten 
projekt zrealizować we współpracy z wymienionymi w tytule uchwały gminami 
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i będzie on realizowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego i wymóg jest taki żebyśmy zwarli partnerstwo, 
porozumienie w tej kwestii, i każdy z samorządów występuje do swej rady, co 
niniejszym czynimy. Każdy z partnerów realizuje swój zakres, natomiast miasto 
Gdańsk będzie miało tu funkcję, jako najbardziej doświadczony beneficjent, 
będzie liderem, czyli będzie koordynował aplikowanie a później kwestie umowy 
dofinansowania, aneksów i rozliczeń. Dlatego proszę Komisję o akceptację. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia współpracy Gminy Miasta 
Gdańska z Gminą Miasta Sopot, Gminą Miasta Gdynia, Gminą Miejską Rumia, 
Gminą Miasta Wejherowo, Gmina Wejherowo w celu realizacji projektu pn. 
Budowa Tras Rekreacyjnych - druk nr 615. 
  
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 615. Opinia Nr 21-
3/255/23/2016 
 

PUNKT – 5 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. „Pętla Żuławska i Zatoka 
Gdańska” w tym podjęcia współpracy z Partnerem spoza Sektora Finansów 

Publicznych wyłonionym w drodze konkursu - druk nr 616. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 616 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.64.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 616 powiedział 
m.in., że jest to kolejny z projektów, projekt, który będzie startował po środki 
w ramach RPO województwa pomorskiego. Tutaj Urząd Marszałkowski 
przewiduje formułę partnerstw, ale również wśród partnerów publicznych, i 
jest jeden z partnerów poza publicznych. Dokładnie chodzi o Akademicki Klub 
Morski, o lokalizację tej przystani, która jest przy dawnym Jachtklubie Stoczni 
Gdańskiej, czyli ona jest gdańska po sąsiedzku akademicka. Chcemy wystąpić 
w jednym projekcie z Akademickim Klubem Morskim. Jednakże wytyczne 
przewidują, że musimy tutaj, jako lider tego przedsięwzięcia przeprowadzić 
właśnie taką procedurę, która usankcjonuje partnera spoza sektora finansów 
publicznych i dzięki temu będziemy mogli realizować to przedsięwzięcie. 
Oczywiście każdy w swoim zakresie i każdy ze swoim finansowaniem. Stąd 
prosimy o akceptację tej procedury, jeśli chodzi o formalną ścieżkę. Dziękuję. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
realizacji projektu pn. „Pętla Żuławska i Zatoka Gdańska” w tym podjęcia 
współpracy z Partnerem spoza Sektora Finansów Publicznych wyłonionym w drodze 
konkursu - druk nr 616. 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 616. Opinia Nr 21-
3/256/24/2016 
 

PUNKT – 6 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Gdańska - druk nr 608 z autopoprawką. Oryginał projektu uchwały - druk nr 608 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 
2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.56.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 608 z 
autopoprawką powiedział m.in., że jest to projekt zmiany tzw. regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy. Zasadniczą zmiana jest 
objęty § 7 i § 10. I w tych paragrafach zasadniczo zmieniamy asortyment 
pojemników, który jest obowiązujący na terenie miasta Gdańska, dodajemy, 
poza tym, że są jakby podzielone inaczej strukturami. Druga zasadnicza zmiana 
w tym zakresie to jest to, że dodajemy nowe urządzenie do odbierania 
odpadów, czyli tzw. praso kontenery i wskazujemy, jakie mogą być ich 
wielkości. Z kolei w § 10 mówimy o tym, jakie są obowiązki właściciela 
nieruchomości. Taka zmiana jest tu wprowadzona poza kosmetyką do sposobu 
edycji tego zapisu jest to, że właściciel nieruchomości musi udostępnić 
odbierającemu odpady swobodnego dostępu do wszystkich pojemników 
zlokalizowanych w punkcie gromadzenia odpadów, bo do tej pory jakby nie 
czuli się zobowiązani do tego, bądź też jak jest to niemożliwe wystawić zgodnie 
z harmonogramem odbioru odpadów swój pojemnik przed posesją. To są jakby 
zasadnicze zmiany. Zmieniły się też załączniki nr 1 i nr 2, bo doszło szkło po 
prostu, czyli tam gdzie jest tabela minimalnych wielkości pojemników, 
załącznik nr 1 dotyczy mieszkańców, a załącznik nr 2 działalności gospodarczej. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Co to znaczy udostępnić? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Otworzyć furtkę, czy też sam punkt gromadzenia odpadów… 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Czyli będą zobowiązani do tego, żeby odbierający mogli otworzyć sobie bramę… 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli nie chce wpuszczać na posesję np. w domkach jednorodzinnych, to musi 
wystawić pojemnik przed posesję. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A jest jakaś sankcja, gdy tego nie zrobi? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zgodnie z regulaminem sankcją jest to, że może nie odebrać odpadów, sankcji 
prawnej, czyli mandatowej nie ma. To są zmiany proponowane przez ZDiZ po 
ich doświadczeniach związanych z realizacją tych usług.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska - druk nr 608 z 
autopoprawką. 
  
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 608 wraz z 
autopoprawką. Opinia Nr 21-3/257/25/2016 

 
PUNKT – 7 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk nr 609 z autopoprawką. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 609 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.57.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 609 z 
autopoprawką powiedział m.in., że podobnie jak w poprzedniej uchwale 
doszedł asortyment tzw. praso kontenerów mówi się również o tym, że miasto 
nie będzie dostarczać kontenerów. Te kontenery z kolei będzie mógł dostarczyć 



12 

 

właściciel nieruchomości, ale w takim przypadku będzie musiał nam pozwolić 
je zaczipować. Poza tym dochodzi tutaj jakby konieczność posiadania zgodności 
tych pojemników, czyli praso kontenerów z polską normą, co do samochodów 
odbierających. Chodzi o to, żeby nie determinować jednego producenta, tylko 
wskazać, że muszą być przygotowane do odbioru przez samochody 
specjalistyczne zgodnie z polską normą. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk nr 609 z 
autopoprawką. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 609 wraz z 
autopoprawką. Opinia Nr 21-3/258/26/2016 

 
 

PUNKT – 8 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy - druk nr 610 z autopoprawką. Oryginał projektu uchwały 
- druk nr 610 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.58.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 610 z 
autopoprawką powiedział m.in., że jest to projekt uchwały również z 
autopoprawką. Te autopoprawki wynikają w dużej mierze z niewłaściwej 
podstawy prawnej, bo w międzyczasie została opublikowana zmiana ustawy 
zmieniającej, w związku z tym myśmy to jakby przeoczyli, bo w LEX-ie tego nie 
ma, pokazało się na stronach rządowych, stąd jest autopoprawka. Zasadniczym 
przedmiotem zmiany tej uchwały jest zwiększenie stawki za odbiór odpadów w 
przypadku braku deklarowania segregacji odpadów, wówczas jakby zgodnie z 
tym projektem dajemy podwójną opłatę. Było 72 grosze, teraz będzie 88 groszy 
dla powierzchni mieszkalnej do 110 m2 i odpowiednio 10 groszy dla większej 
powierzchni mieszkalnej. Chodzi o to, żeby zachęcić mieszkańców do 
segregacji, a jest to czasami trudne w budynkach wielorodzinnych, ale wydaje 
się, że korzystanie z tego uprawnienia, jakie daje ustawa tj. maksymalnie 
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dwukrotna równica do stawki niższej w przypadku segregacji jest chyba 
słusznym kierunkiem działania. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru 
metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy - druk nr 610 z autopoprawką. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 610 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 21-3/259/27/2016 

 
PUNKT – 9 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na 
nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 

komunalne - druk nr 611 z autopoprawką. Oryginał projektu uchwały - druk nr 
611 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 31 marca 
2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.59.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 611 z 
autopoprawką powiedział m.in., że zasadniczą zmianą do tej uchwały jest 
załącznik do tej uchwały, w którym doszła pozycja pojemnik na szkło. Zmienił 
się też asortyment pojemników, bo zmieniliśmy wcześniej regulamin duży i 
mały. I zostało to mniej więcej na zasadzie zrobionej takiej, że zachowaliśmy 
dotychczasowe stawki cen za pojemniki, za odpad suchy i mokry, dodaliśmy 
wyliczoną wysokość stawki opłaty za szkło. Jak widzicie państwo jest to dość 
nieduża opłata, bo i koszt zagospodarowania jest nieduży. Natomiast również 
tą zasadą dwukrotnej różnicy zmieniły się stawki za odpady zmieszane, czyli 
zbierane w sposób nieselektywny. I doszły tzw. prasokontenery, jako nowe 
pojemniki.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Ile będzie tych prasokontenerów? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W systemie, o ile pamiętam to mamy około 10, nie więcej jak 20 na pewno. 
Jest to stosunkowo nieduża liczba. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy 
a powstają odpady komunalne - druk nr 611 z autopoprawką.  
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 611 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 21-3/260/28/2016 

 
PUNKT – 10 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno- wypoczynkowe, wykorzystywanych 

jedynie przez część roku - druk nr 612 z autopoprawką. Oryginał projektu uchwały 
- druk nr 612 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.60.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 612 z 
autopoprawką powiedział m.in., że ten projekt uchwały dotyczy stawek opłat 
w domkach letniskowych – tak mówiąc skrótem. Tutaj podobnie nie zmienia się 
stawka jak w przypadku zabudowy zamieszkałej, czyli pozostaje na poziomie 
264,6 zł. Tak wyszło z kalkulacji. I oczywiście doszło szkło w tej kalkulacji. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Panie dyrektorze. Ilu to lokali dotyczy, jeśli chodzi o domki letniskowe? 
 

Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeśli chodzi o domki letniskowe, to dotyczy, około 10, bo tylu złożyło deklaracje. 

 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czy są to wszystkie w skali całego miasta? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
My nie wiemy, czy to są wszyscy, którzy powinni złożyć, bo takiej kontroli chyba 
nie było, ale tyle deklaracji zostało złożonych. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ale w ciągu trzech lat, to chyba zrobić taką kontrolę? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Myślę, że tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A jak mają ogródki działkowe? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ogródki działkowe, jako podmioty gospodarcze, czyli niezamieszkałe.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
O jakich domkach letniskowych mówimy? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Rekreacyjnych. Ma domek letniskowy, ale nie na terenach ogrodów 
działkowych, tylko posesje. Nie dom całoroczny, tylko letniskowy, taki ma 
charakter zabudowy. Nie wiem, czy tych 10 domków, to jest wszystko, bo 
zasadniczo w Gdańsku są domy całoroczne. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Na ogródkach działkowych 10% zamieszkuje, ale oni mają kontenery 
podstawiane i rozliczają się jak ogródki działkowe. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli mają zameldowanie, to mają prawo złożyć jak dla budynku 
zamieszkałego, i wtedy Zarząd Ogródków zgłasza deklarację mieszaną D3. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To jest na tej samej zasadzie jak zarządcy wspólnot. 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 
znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych 
na cele rekreacyjno- wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez 
część roku - druk nr 612 z autopoprawką. 
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Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 612 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 21-3/261/29/2016 

 
PUNKT – 11 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi - druk nr 613 z autopoprawką. Oryginał projektu uchwały 
- druk nr 613 z autopoprawką stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.61.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 613 z 
autopoprawką powiedział m.in., że jest to uchwała, którą musimy zmienić, a 
tutaj nie ma żadnych zmian merytorycznych, a jeżeli nie zmienimy to czas jej 
trwania upływa po 18 miesiącach od dnia wejścia w życie ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw. Uchwała ta musi 
być zmieniona z przyczyn czysto formalnych. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia terminu, częstotliwości 
i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk 
nr 613 z autopoprawką. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 613 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 21-3/262/30/2016 
 

PUNKT – 12 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej - druk nr 614 z autopoprawką. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 614 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 31 marca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.62.2016 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 614 wraz z 
autopoprawką. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 614 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 21-3/263/31/2016 

 
PUNKT – 13 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Ks. Bernarda 
Sychty 16 w Gdańsku.  
 

Pismo: WGK-II.7124.1.69.2015.HS z dnia 15.03.2016r. wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

PUNKT – 14 
Listy i wykazy osób/rodzin o przydział lokali mieszkalnych na rok 2016 i lata 
następne.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawiając informację na temat list i wykazów osób/rodzin o przydział 
lokali mieszkalnych na rok 2016 i lata następne powiedziała m.in., że zgonie z 
uchwałą, jak co roku przedkładam państwu w imieniu pana prezydenta 
informację na temat sporządzonych list/wykazów osób rodzin oczekujących o 
przydział lokali na rok 2016 i lata następne.  
W większości listy uległy zmniejszeniu, natomiast znaczący wzrost 
odnotowaliśmy na liście oczekujących na lokal socjalny. W roku ubiegłym tych 
pozycji było 1830, a w tym roku łącznie z wnioskami, które zostały rozpatrzone 
pozytywnie wynosi 1940 pozycji. Jest to znacząca pozycja potrzeb 
mieszkaniowych.  
Jeżeli chodzi o wykwaterowania z budynków przeznaczonych do rozbiórki ze 
względu na katastrofalny stan techniczny mamy 72 pozycje i liczba ta spadła.  
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Jeżeli chodzi o przekwaterowani z budynków z uwagi na nieopłacalny remont, 
to liczba rodzin spadła i tych pozycji jest 101, chociaż doszły nowe budynki do 
wyburzenia.  
Przekwaterowania z pomieszczeń niemieszkalnych liczba oczekujących również 
spadła i w tej chwili wynosi 10 pozycji. 
Wykwaterowania budynków kolidujących z inwestycjami, to tu liczba wzrosła z 
70 pozycji do 112 pozycji i jest to związane z planowanymi inwestycjami w 
mieście, m.in. mówimy tu o ul. Sierocej, gdzie budynki nr 6 i 8 są 
wykwaterowywane i przeznaczane pod inwestycję i odbudowę całego tego 
kompleksu w tym rejonie. 
Lista oczekujących ze względu na niskie dochody również wzrosła ze 170 pozycji 
do 186 pozycji. Pozostałe listy są zanikowe i praktycznie rzecz biorąc tutaj 
ruchów większych nie ma. Nawet powiem, że wykwaterowania z budynków 
prywatnych z 8 pozycji spadły do 4 pozycji.  
Ogólnie zarejestrowane potrzeby zamykają się liczbą 3.063 rodziny, w tym tak 
jak powiedziałam znaczący wzrost to rodziny oczekujące na lokal socjalny. 
Pismo WGK-II.7140.3.29.2016.PM.93937 z dnia 22.03.2016r. wraz z listami 
i wykazami osób stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Mam dwa pytania. Pierwsze pytanie dotyczące lokali związanych z 
inwestycjami. Tu jest bardzo dużo pozycji na ul. Traugutta i na ul. Sobieskiego. 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Na ul. Traugutta i Sobieskiego są to wykwaterowania na cele publiczne nauki. 
Zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego są to wykwaterowania na 
rzecz Politechniki Gdańskiej. Ten proces trwa już od wielu lat i w miarę 
możliwości są realizowane wykwaterowania. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Drugie pytanie. Większość osób na tej głównej liście, czyli lokalu socjalnego, to 
są osoby, których wnioski zostały złożone po 2000 roku, natomiast na tej liście 
jest osoba z 1988 roku i kilka osób z lat dziewięćdziesiątych. Czy to jest jakaś 
szczególna sytuacja? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Tak. To jest szczególna sytuacja. To są osoby, które złożyły wnioski a 
przebywają w więzieniach. Nie mamy podstaw do skreślenia tych osób z list, 
więc są na liście. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zgłosił wniosek formalny, żeby Komisja przyjęła do wiadomości informację, że 
Wydział Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego sporządził listy i wykazy 
osób/rodzin spełniających przesłanki do zawarcia umów najmu na rok 2016 i 
lata następne. 
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Ustalenia: Stanowisko Komisji 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – podjęła wniosek, że przyjmuje do 
wiadomości informację, że Wydział Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego sporządził listy i wykazy osób/rodzin spełniających przesłanki do 
zawarcia umów najmu na rok 2016 i lata następne. Stanowisko 21-
3/3/1/2016 

 

PUNKT – 15 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad w dniu dzisiejszym został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze 
strony członków Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. 
Zamykam posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 15:55. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 


